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Voľby do orgánov samosprávnych krajov 
 a Voľby do orgánov samosprávy obcí sa 

konajú 29. októbra 2022 7.00 - 20.00 hod. 

Pripomienka občana k dodatku VZN

Volebné obzeranie sa

Viete, že...

Kontakty
• Starostka - Mgr. Iveta Poluchová, 
0915 114 847; starosta@kalnica.sk 

• Hlavná kontrolórka - Ing. Anna Podhorská

• Zástupkyňa starostky - Sylvia Bolechová 

Obecný úrad: 

• Personalistika a mzdy, učtáreň, matrika  - 
Blažena Šicková, 032 77988 32, 
0905 978 125, uctaren@kalnica.sk;

• Dane, sociálne, matrika - Ľubica 
Záhumenská, 032 77988 32, 0905 636 972, 
ocu@kalnica.sk; 032 77 983 97;

• Čistenie priestorov OcÚ, KD a obce - Danka 
Krchnavá 

Obecná knižnica: 

• Ing. Milan Bušo, 032 77 988 32

Základná škola s MŠ:

• Materská škola, 032 77988 21

• Základná škola, 032 77988 36

Pošta:

• Viera Lištiaková, 032 77 988 30

Zdravotné stredisko:

• MUDr. Lenka Benáková,  032 77987 64

Farský úrad:

• Evanjelický a.v.: Administrátor ThDr. Peter 
Maca, duchovenská výpomoc zborová farárka 
ThDr. Eva Juríková, 0905 693 741.

• Rímskokatolícky: Mgr. František Mašek,  
032 7777 119, 0951 483 966

Pohrebníctvo:

• Štefan Buček, 0904 230 875

Na konci decembra 2021 Obecné zastupi-
teľstvo obce Kálnica rokovalo o návrhu dodatku 
k VZN o miestnom poplatku za odpady. Pred-
tým, dňa 1. decembra 2021, obec zverejnila na 
úradnej tabuli návrh dodatku, ktorý bolo možné 
pripomienkovať písomne alebo mailom do 10. 
decembra 2021. Dňa 6. decembra 2021 som 
do poštovej schránky Obecného úradu podal 
pripomienku a návrh tohto znenia:

Pripomienka, návrh k dodatku č.1 k VZN 
4/2015.

Na obecnej vývesnej tabuli som videl návrh 
dodatku k VZN o odpadoch. Nikde som ale 
nenašiel vysvetlenie, ani zdôvodnenie takého 
drastického zvýšenia poplatku. Súčasný systém 
paušálneho poplatku, za pravidelný a pomerne 
častý vývoz všetkých smetných nádob, dobre 
odrádza obyvateľov od vytvárania čiernych sklá-
dok, z ktorých mnoho aj vďaka iniciatíve, úsiliu 
a obetavosti poľovníkov zmizli a už prírodu nehyz- 
dia a neničia. Ale tento systém nemotivuje niko-
ho k triedeniu, ani k obmedzovaniu množstva 
odpadu. Paušálne navýšenie poplatku tento fe-
nomén a postoj ešte viac zvýrazní. 

Terajší spôsob likvidácie, vlastne len zvozu 
biologicky rozložiteľného odpadu (haluziny) je 
kampaňovitý, nákladný a neefektívny. Niekoľko-
tonový traktor preváža trojtonovú vlečku s kon-
tajnerom naplnenú 40-50 kilami haluziny a vy-
váža to na čiernu skládku bez ďalšieho úžitku. 
Energia zo spálenej nafty je oveľa väčšia, ako 
by sa vytvorila spálením tých získaných 40 kg 
štiepky. 

V našej domácnosti po vytriedení plastov, kovov, 
skla, elektroniky, kuchynského a iného orga-
nického odpadu naplníme za rok najviac 5-6 
nádob zmesovým odpadom. Svojho času sme 
sa na podnet obce zaviazali likvidovať biologicky 

- na našom cintoríne je toho času 554 hrobov;
- je v nich pochovaných 284 osôb, ktoré sa do-
žili viac ako 80 rokov;
- z toho je 114 mužov a 170 žien, teda počet 
žien je o 49% vyšší ako mužov;
- priemerný vek zomrelých je 86,74 rokov a do-
žilo sa ho 53 osôb, t.j. 19% pochovaných;
- priemerný vek zomrelých mužov je 86 rokov a 
žien 87 rokov;
- u žien sú najpočetnejšie vekové kategórie 87, 
86, 85 rokov;
- u mužov 83 až 81 rokov;
- celkove sa tohto veku dožilo celkom 150 osôb, 
čo je 53% z pochovaných;
- 2 občania sa dožili 101 rokov a rozdiel medzi 
nimi je 1 deň;
- najstaršia pochovaná občianka sa narodila v 
roku 1863 a dožila sa 93 rokov?
Z uvedených údajov vyplýva, že v našej obci je 
veľký počet osôb, ktoré sa dožili vysoko nadpri-
emerného veku. Možno by stálo za to, zanaly-
zovať príčiny tohto javu. Nemyslím si, že to je 
len čistý vzduch, zdravá horská voda obohate-
ná o radón, ale napríklad aj to, že naša obec je 
koncová a neprechádza ňou denne tisíce áut.

rozložiteľný odpad kompostovaním a iným eko-
logickým spôsobom na svojom pozemku a aj 
tak robíme. Kuchynský odpad, trávu, lístie, by-
liny zo záhrady kompostujeme, konáre spálime 
v kotli a drobnú haluzinu vyvezieme a rozptýlime 
po vlastnom lesnom pozemku, kde sa prirodze-
ne premení na humus. Podobných domácností 
je v dedine dosť. Prečo by sa mali podieľať na 
nákladoch likvidácie odpadu tých, ktorí nie sú 
ochotní, alebo nemajú možnosť takto robiť?

Myslím, že by sa mali kvantifikovať náklady na 
činnosť podľa bodu „b“ návrhu a aspoň symbo-
lickou čiastkou zníženia poplatku motivovať ľudí 
k šetrnému, ekologickému konaniu.

Ak by sa zverejnilo, kto sa k tomu zaviazal, vzá-
jomná kontrola susedov a ostatných by iste 
zafungovala. Takáto kontrolná činnosť nemôže 
ostať na starostovi, ani na poslancoch. Tí to 
nemajú v náplni práce, nie sú za to zodpovední 
a často sa menia. Kedysi tu bol hájnik, povere-
ný a odmeňovaný obcou, ľudia ho rešpektovali, 
lebo vedeli, že je to jeho práca, povinnosť a zod-
povednosť. Teraz by to mohol byť nejaký pove-
rený, kompetentný a zodpovedný eko-inšpektor.    
Najúčinnejšie a najúčelnejšie by bolo problema-
tiku prebrať na stránke Kálnických ozvien, preto-
že nie každý má internet, alebo nechodí denne 
okolo vývesnej tabule. Aj prípadné upozornenie 
v miestnom rozhlase by nezaškodilo.   

V Kálnici 6. decembra 2021.

Keď som sa 5. februára 2022 pýtal poslanca, 
ako prebehlo rokovanie o návrhu dodatku, po-
vedal mi, že moje pripomienky a návrh boli pre-
čítané, ale že poslanci sa k nemu nevyjadrili, ani 
k nemu nezaujali žiadne stanovisko. Dodnes, 
t.j. 7. februára 2022, som sa nedostal k zápisu 
z tohto rokovania.

Štefan Jurík, Kálnica č.420, tel.: 0903 359 539

Voľby sa blížia a nezaškodí pri tejto príležitosti 
poobhliadnuť sa trochu do minulosti. Za obdo-
bie rokov 1986 až 2022 pracovalo v orgánoch 
obecnej samosprávy v našej obci celkom 105 
občanov, z toho bolo 32 žien. Najviac ich bolo 
v rokoch 2014 až 2018. Počas tohto volebného 
obdobia sa vymenilo celkom 5 poslancov. Po-
čas uvedeného obdobia spravidla zostávali po-
slanci viac volebných období, čo svedčí o tom, 
že sa im darilo plniť ich zámery a pôsobenie v 
najvyššom riadiacom orgáne samosprávy po-
važovali za zmysluplné. Zrejme k tomu prispela 
aj riadiaca a organizátorská práca samotného 
predsedu MNV, resp. starostu obce a ich zá-
stupcov.

Z hľadiska zastúpenia politických strán pred-
chádzajúce volebné výsledky ukazujú, že Kál-
nica je ľavicová, pričom však adekvátne sú 
zastúpené aj ostatné politické strany, nevyníma-
júc strany prezentujúce národnostné cítenie a 
vlastenectvo. Z hľadiska zmien v štruktúre ich 
podielu nedochádzalo k výraznejším zmenám. 
Svedčí to  o tom, že politické myslenie občanov 
našej dediny nepodliehalo „konjukturálnym vý-
kyvom“ v politike, ale prebieha kontinuálne a 
latentne. Dá sa očakávať, že zmeny v štruktúre 
obyvateľov sa prejavia aj v zmenách doterajších 
tradičných výsledkov volieb v našej obci.

Ing. Milan Bušo Ing. Milan Bušo
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Oslavy 75. výročia TJ Zavažan Kálnica

Kanalizácia obce Kálnica

Výstup zo zasadnutia OZ obce Kálnica 23. júna 2022

Vážené dámy, vážení páni, priatelia športu, milí hostia!

Srdečne Vás vítam v obci Kálnica, na pôde futbalového ihriska TJ Za-
važan, v príjemnom prostredí rozprestierajúcej sa krásnej prírody okolo 
nás. 

Nie je to tak dávno, čo ste na tomto mieste stáli a pripomínali si 70. výro-
čie, 5 rokov ubehlo ako voda a dnešný deň si TJ Zavažan pripomína 75. 
výročie od svojho založenia. Teší ma, že som pri tejto príležitosti s Vami 
a hoci veľmi futbalu v úvodzovkách nerozumiem, viem čo je to zanietenosť 
k hocijakému športu (ja mám od svojich detských rokov lásku k dobrovoľ-
nému hasičstvu) a môj tata dlhé roky hrával futbal, takže sme tú zaniete-
nosť mali doma. 

Dovoľte mi pri tejto príležitosti vyjadriť veľké poďakovanie za prácu a čin-
nosť pre dobro TJ Zavažan a tým i pre dobrú reprezentáciu obce. Podieľa-
li sa o to od samého začiatku založenia zanietení ľudia, chlapi so srdcom 
na pravom mieste. Tých som nezažila, ale o to viac, že je tomu už 75. 
rokov – patrí všetkým až doposiaľ veľké poďakovanie a úcta.

Za môjho pôsobenia vo funkcii starostky obce som i ja sa snažila podpo-
rovať a povzbudzovať TJ pod vedením a v spolupráci s pánom Dušanom 
Filipom a teraz s Liborom Šickom. Príkladne vedú a starajú sa, aby futba-
lová činnosť nezanikla. Taktiež reprezentanti a členovia stolnotenisového 
oddielu sú zanietení pre svoj šport, ktorí si vybrali a dosahujú úctyhodné 
výsledky a teší ma, že zapájajú i mladých ľudí do tohto športu a reprezen-
tujú svoju obec. Príkladne sú aktívni i členovia turistického oddielu, ktorí 
pravidelne organizujú rôzne pochody za krásami prírody a svojho okolia. 

Zo srdca želám TJ Zavažan do ďalších rokov, aby zachoval tradície, aby 
zapájal do športovej činnosti mládež z obce, vychovával kvalitných, čest-
ných a úspešných športovcov – aby sa futbal v obci zachoval a šíril dob-
ré meno obce aj samotných športovcov. Želám, aby sa vytvárali kultúrne 
a športovo hodnotné prostredie a aby bolo čoraz viac nadšencov športu. 
Funkcionárom želám, aby sa im v tom darilo. Ešte raz želám športovej ve-

Zhotoviteľ stavby prevzal stavenisko kanalizácie dňa 15. októbra 2021. 
Dňa 5. apríla 2022, tesne pred začatím prác, došlo Obci Kálnica od 
zhotoviteľa stavby oznámenie o odstúpení od zmluvy. Situácia sa zdala 
beznádejná. Starostka obce s odborne spôsobilou osobou konzultovali 
s nadriadeným orgánom ďalšie kroky. Rokovala s odstupujúcim zhotovi-
teľom a požiadala, aby vyčíslil navýšené náklady diela. Rokovala s ban-
kou, či a do akej výšky môže obec vziať úver. Starostka obce Kálnica 
Mgr. Iveta Poluchová zvolala na deň 23. júna 2022 zasadnutie Obecného 
zastupiteľstva v Kálnici k doriešeniu situácie s projektom budovania kana-
lizácie. Na toto rokovanie pozvala relevantných zástupcov spoločností a 
organizácií. Výsledkom rokovania obecného zastupiteľstva je nasledovný 
výstup: 

Bod programu: Prerokovanie možnosti reali-
zácie projektu Vybudovanie kanalizácie v obci 
Kálnica.

Zúčastnení: • Starostka obce - Mgr. Iveta Polu-
chová • Poslanci OZ v Kálnici • Pozvaní hostia 
- Ing. Ivan Čechvala, oprávnená osoba kanali-
zácia Kálnica, Ing. Bagin, hlavný projektant • 
Zástupca PRIMA BANKY Slovensko, a.s. • Ma-
jiteľ firmy Idea invest, s.r.o. Zvolen, pán Gostík

Na Obecnom zastupiteľstve v Kálnici dňa 
23. júna 2022 bol riešený jediný bod pro-
gramu a to prerokovanie možnosti reali-
zácie projektu: Vybudovanie kanalizácie 
v obci Kálnica.

rejnosti a predovšetkým jubilujúcej TJ Zavažan mnoho ďalších úspechov.

Keďže moje volebné obdobie končí, pri tejto príležitosti som vyslovila 
a odovzdala svoje poďakovania tým, s ktorými som najbližšie spolupra-
covala. 

Dary na pamiatku pre priateľov z Popovíc • Ďakovný list pánovi Dušanovi 
Filipovi a Ďakovnú plaketu pre TJ Zavažan • Ďakovný list pánovi Liborovi 
Šickovi • Ďakovný list pánovi Jánovi Bušovi • Ďakovný list pánovi Jozefo-
vi Šlosárovi • Ďakovnú plaketu stolnotenisovému oddielu (Erik Kukučka) 
• Ďakovnú plaketu cyklo-turistickému oddielu (Ján Hladký) • Ďakovnú 
plaketu turistickému oddielu (Ján Valovič) • Ďakovnú plaketu lyžiarskemu 
oddielu (Ing. Ďuriš). Starostka obce

Pozvaní hostia vysvetlili a ozrejmili celú situá-
ciu ohľadom možnosti ďalšieho pokračovania 
v projekte kanalizácie. Boli oboznámení s infor-
máciami, čo požaduje riadiaci orgán.

Na základe týchto skutočností poslanci OZ vy-
zvali zástupcu zhotoviteľa diela spoločnosť Idea 
Invest, s.r.o. Zvolen, aby prehodnotila ceno-
vú ponuku a aktualizovala ju k dátumu do 30. 
júna 2022, za akých podmienok je ochotná a 
schopná danú stavbu zhotoviť a dokončiť.

Firma Idea Invest, s.r.o. potvrdila záujem o späť 
vzatie svojho odstúpenia od zmluvy a zaviazala 
sa, že do stanoveného termínu poskytne novú 
cenovú ponuku.

Zástupca PRIMA BANKY Slovensko a.s. potvr-
dil, že sú ochotní poskytnúť obci potrebný úver.

V takomto znení bolo prijaté uznesenie OZ 
v Kálnici, s ktorým súhlasili všetci zúčastnení 
poslanci s tým, že následné OZ sa uskutoční 
dňa 30. júna 2022, kde bude rozhodnuté po-
slancami na základe cenovej ponuky fy. Idea In-
vest, s.r.o. o ďalšom pokračovaní v projekte, na 
základe ktorého by obec podala novú žiadosť 
o zmenové konanie.

Zapísal: Ing. Ivan Čechvala, poverený starost-
kou obce Kálnice Mgr. Ivetou Poluchovou na 
komunikáciu s riadiacim orgánom.

Dňa 24. júna 2022

Starostka odovzdáva ocenenie Dušanovi Filipovi. Foto: Ján Valovič

Starostka prijíma dar od hostí z Popovíc. Foto: Ján Valovič
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Lipy v Parku Jozefa Miloslava Hurbana

A postavili sme máj...

Poďakovanie

Z činnosti miestneho odboru Matice slovenskej v roku 2022

Ing. Samuel Jelínek, predseda MO MS    

Píšem v súvislosti s lipami v Parku J.M. Hur-
bana. Tieto lipy sa už dvakrát zrezávali. Potom 
sa už nezrezávali, len sa im upravovala koruna 
tak, že sa zrezali iba konáre, ktoré vymladili z 
kmeňa. Tento rok (2021) sa orezávali kolom 
dokola plotostrihom tak, aby podľa možnosti aj 
kvitli, čo je prínos pre nás ľudí minimálne pre 
nádhernú vôňu. Okrem toho je to dôležitý akt 
pre prírodu a najmä hmyz. Ak by sme si tieto 
lipy neupravovali sami, orezali by ich elektrikári, 
ako sa už aj stalo, a to tak, ako im to pasuje 
z bezpečnostného hľadiska pre vedenie elek-
trického prúdu, a to bez ohľadu, ako tie stro-
my vypadajú po tomto zásahu. Je ale problém 
orezávať ich plotostrihom vzhľadom na to, že je 

tam málo miesta pre manipuláciu s plošinou a 
z bezpečnostného hľadiska osoby, ktorá ore-
záva. Žiaľ, toho elektrického vedenia je tam 
sústredeného na malom priestore veľa. Rieše-
nie je také, že sa tie lipy buď zrežú na konároch 
hlbšie na úkor kvitnutia a zostanú tam pre vtáky 
a hmyz rôzneho druhu a utrpeli by opeľovače, 
alebo sa vyrežú a nahradia sa inými stromami, 
ktoré sa svojím vzrastom zmestia pod el. vede-
nie. Stromy sem bezpochyby patria, sú dôležité 
pre celý svet. 

Píšem to preto, že nech už to robí ktokoľvek z 
nás, či Tibor Urban, ja, alebo aj možno niekto 
iný, stretli sme sa aj s nepochopením občanov.

Za všetko ďakujte, lebo to je vôľa Božia...

Zo srdca ďakujeme všetkým dobrým ľudom, 
ktorí pomohli pri zaopatrení rodiny z Ukrajiny. 
Boli to pekné a potrebné veci na oblečenie, 
hračky, výborné koláče, mäso, vajíčka, prací 
prášok a ďalšie produkty. Ďakujeme za láskavé 
slová a podporu. 

Poďakovanie patrí Helenke a Francovi z Ra- 
kúska, Martinke a Romanovi, Zuzke, Blaženke, 
Darinke, Milanovi, Janke z BA, rodine zo Stan-
koviec. Poďakovanie patrí tiež pani učiteľkám zo 
školy a škôlky, aj TJ Zavažan Kálnica.

Úprimná vďaka všetkým menovaným aj neme-
novaným.

Napriek sťaženým podmienkam na začiatku roka, výbor a členovia MO MS 
(miestny odbor Matice slovenskej) v Kálnici sa snažia naplniť plánovaný 
program na rok 2022. Snažíme sa oživiť spoluprácu s miestnou základnou 
školou a pomáhať vytvárať pozitívny vzťah k obci a jej histórii. Vo februári 
sa uskutočnila so žiakmi ZŠ pietna pripomienka na J.M. Hurbana pri jeho 
pamätníku v miestnom parku.   

V marci sme zorganizovali prechod „Náučným chodníkom J.M. Hurbana“ 
z Kálnice do Beckova. Podujatia sa za pekného počasia zúčastnili aj hostia 
z Krajskej rady MS a v Beckove nás priateľsky uvítali zástupcovia obce. 
Podujatie spestril spevokol Šípkári.

 Miloš Valovič
Rodiny Sheptukhovská a Hladká

V apríli sme sa so zástupcami obce Kálnica zúčastnili pripomienky 76. 
výročia oslobodenia obce.

Prostredníctvom nášho kolektívneho člena – spevokolu Šípkári – sme sa 
zúčastnili podujatia „vynášanie Moreny“ a následného programu v kultúr-
nom dome.

Spevokol Šípkári tiež prispel svojím vystúpením v rámci výročnej schôdze 
Klubu dôchodcov a pri príležitosti stavania mája pri kultúrnom dome, ktorý 
zabezpečovali členovia miestneho Dobrovoľného hasičského zboru.

Aktuálna činnosť MO MS je prezentovaná na informačnej tabuli pri 
príjazdovej ceste k obecnému úradu.

Kultúrna komisia v spolupráci s DHZ v Kál-
nici sa aj tento rok postarala o prvomájovú 
akciu. Podvečer posledného aprílového 
dňa sme si spoločne užili túto milú obec-
nú tradíciu. Naše milé deti zo ZŠsMŠ so 
svojimi pani učiteľkami sa opäť postarali o 
stužky na výzdobu mája. Hasiči zabezpečili 
jedličku a jej samotné  postavenie. O pohos-
tenie a celkovú zábavu sa postarali manže-
lia Kolínkovci a Pavelkovci. Čapované pivo  
a kofola z rúk Z. Juríkovej tiež všetkým chuti-
li. Akcia sa vydarila. Tešíme sa, že sme vyča-
rili úsmev a spokojnosť na tvárach všetkých 
zúčastnených. 

Žaneta Potočková 
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Žijú medzi nami

Môže jednotlivec bojovať proti vojne?

Už tretí mesiac sa na území s nami susediaceho 
štátu – Ukrajiny – bojuje. Vojna. Aké vzdialené 
a nám cudzie slovo. Nie je to to, čo si predsta-
vujeme v našich mysliach. Vojnový des a hrôzu, 
našťastie, nezažívame reálne. A pre niektorých 
z nás je to i o tom, že nám chýba pocit spolu-
patričnosti s nevinnými obeťami vojny. Budem 
cynický – veď z cudzieho krv netečie, inak po-
vedané, čo bolí teba, mňa nemusí. Zvykáme si 
a správy o bojoch na Ukrajine sa stali súčasťou 
denných správ tak ako kedysi správy o vojne vo 
Vietname či niekde v Afrike. Ale v niektorých z 
nás sa prebudil pocit slovanskej i prostej ľud-
skej spolupatričnosti a pomáhajú – materiálne, 
finančne, ale i tak, že prichýlia u seba utekajú-
cich pred vojnou, ľudí v núdzi. Je to šľachetné a 
hlboko humánne. 

Som rád, že takíto ľudia žijú aj medzi nami, a že 
takto sa zachovala aj naša obec. Práve preto 
sa medzi nami ocitla po strastiach a útrapách 
na takmer 3 týždne trvajúcom úteku aj rodina 
Bohdanová – mama Natália s deťmi Veronikou a 
Kirilom. Pred vznikom bojov žili v Kyjeve. Natália 

V blízkosti nás zúri vojna. Znepokojuje ma, keď 
počujem názory my s tím nič neurobíme, alebo 
mňa to vôbec nezaujíma. Preto si kladiem otáz-
ku. Môže jednotlivec bojovať proti vojne? Zrej-
me by bolo treba pokúsiť sa vymaniť z rôznych 
klamlivých informácií týkajúcich sa uvedeného 
problému, o čo sa ako laik pokúsim.

Podľa mňa ruská propaganda šírila dlhodo-
bo prostredníctvom internetu nepravdy nielen  
v Rusku, ale aj v Európe či vo svete. V priebehu 
minulého roka Putinova administratíva zrejme 
dospela k tomu, že už svojou propagandou 
získala dostatočnú podporu doma i vo svete 
a môže spustiť „vojnové besnenie“ najskôr na 
Ukrajine a potom? Potom sa uvidí. Putin podľa 
môjho názoru očakával, že jeho armádu budú 
Ukrajinci vítať tak, ako vítali Hitlerovu armádu v 
roku 1939 v Rakúsku. Ale zmýlil sa. Obyvate-
lia Ukrajiny netúžia žiť v diktátorskom režime. 
Preto sa hrdinsky bránia. Poznámka: Na Ukra-
jine nemajú evidenciu k akej národnosti sa ob-
čan hlási.

Teraz sa vyjadrím k dezinformáciám kolujúcim 
medzi nami.

1. Keby po ukončení existencie Varšavskej 
zmluvy bolo zaniklo aj NATO, nebola by te-
raz vojna.

Prvý nezmysel. Z histórie ľudstva vieme, že túž-
ba po moci je súčasťou ľudskej civilizácie. Ako-
náhle mocenské zložky niektorej dominantnej 
krajiny zaregistrovali slabosť inej, pokúsili sa  
o jej podmanenie. Tak to vždy bolo a bude. 
Dokazuje to aj napadnutie „nezaradenej“ či 
neutrálnej Ukrajiny. Len vojenská a mocenská 
rovnováha medzi súčasnými svetovými moc-
nosťami bola od skočenia 2. sv. vojny zárukou 
mieru v našom priestore. Preto dávam áno pre 
NATO.

Poučenie z 2. svetovej vojny. Po jej skočení 
politici dospeli k názoru, že režimy, ako bol 
Hitlerov, treba zastaviť v prvopočiatkoch. Nedo-
voliť agresorovi získať materiálnu, potravinovú, 
vojenskú alebo inú podporu pre ďalšie vedenie 
vojny rabovaním napadnutých území. A zdá sa, 
že Ukrajina agresorovi doteraz nič nedarova-
la. V súčasnosti sa javia tiež sankcie ako správ-
ny krok celosvetovej politiky. Aj Čína sa dištan-
cuje od podpory agresie Ruska z obavy pred 
sankciami západu.

2. Amerika toľko provokovala „ruského 
medveďa, až ho prebudila zo spánku. Vý-
sledok je táto vojna.

Ďalší nezmysel. Vojenskí odborníci sa vyjadrili, 
že táto vojna musela byť dlhodobo pripravova-
ná. Spravodajsky, materiálne, logisticky a najmä 
strategicky. Nedá sa hovoriť o mesiacoch, ale 
o rokoch. Podľa mňa sa ruský „medveď pre-
budil“, keď Putin dosiahol absolútnu moc nad 
ruskou krajinou. Teda omnoho skôr ako mu par-
lament (duma) zmenou ústavného zákona!!! od-
súhlasil(a) možnosť doživotnej prezidentskej 
funkcie. Ako teda USA zavinili tento vojenský 
útok? Zverejnením spravodajských informácií 
o pripravovanom útoku na Ukrajinu 2-3 týždne 
pred útokom?

Poznámka: Putin vládne už 23 rokov.

3. Ukrajinci vraždili Rusov vo východnej 
časti Ukrajiny, čo je príčinou tejto vojny.

Nuž takéto nepokoje je možné medzi rôznymi, 
spoločne žijúcimi enklávami, vyvolať všade vo 
svete. Stačí niekoľko desiatok provokatérov. 
Spomeňte si na útok v poľskom pohraničí vede-
ný hitlerovskými vojakmi v roku 1939, ktorému 
predchádzala Nemcami zorganizovaná známa 
provokačná akcia a vieme, že to bol začiatok 2. 
svetovej vojny.

Na mieste je ale otázka: Prečo Putin neobsadil 
len Krym a Donbas, ale napadol celú Ukrajinu? 
Kto objektívny uverí, že po mesiaci devastácie 
ukrajinských miest a vraždení civilistov tam prišli 
ruské vojska zlikvidovať ukrajinský nacizmus?

4. Podporovať Ukrajinu dodávkami zbra-
ní? Áno, či nie?

Znova sa pozrime do nedávnej histórie. Mohli 
by sa naši otcovia, či dedovia pustiť do orga-
nizácie SNP, ak by nemali prísľub dodávok 
zbraní od sovietov? Slovensko vtedy bojovalo 
za svoju slobodu, tak ako teraz Ukrajina. Agre-
sora je nutné zastaviť ešte na Ukrajine. Pozrite 
tiež Poučenie z 2. svetovej vojny.

Má teda Slovensko podporiť zbraňami Ukra-
jinu alebo budeme čakať, ako to tam dopad-
ne? Možno ste zaznamenali informáciu, že na 
požiadanie Ruska sa chystá zapojiť do bojov 
na Ukrajine okolo 16 tisíc sýrskych, ako inak 
než islamistických bojovníkov. Prečo práve sýr-
ski islamisti? Nie je to náhodou preto, že ich 
doteraz Rusko podporovalo pri exporte terori-
zmu do Európy a sveta? Spomeniem aj čečen-
ských bojovníkov, ktorých úlohou je zastreliť 
každého dezertujúceho ruského vojaka. Takéto 
ukrutnosti sa diali aj v sovietskej armáde za 2. 
svetovej vojny. Znova sa to opakuje.

 
A pridám ešte historickú perličku: RUSOVÉ 
RÁDI NAZÝVAJÍ VŠECHNO RUSKÉ SLOVAN-
SKÝM, ABY POZDĚJI MOHLI NAZVAT VŠECH-
NO SLOVANSKÉ RUSKÝM.

Karel Havlíček Borovský, rok 1844

Ján Hladký, 316

pracovala ako advokátka, Veronika študovala na 
vysokej škole a Kirilo začal chodiť do školy – 
má iba 6 rokov. Boje dali do pohybu niekoľko 
miliónov ľudí – viac ako má celá naša republika. 
Preto, že sa im nepodarilo nájsť ubytovanie ani  
v žiadnej dedine ani v meste na Ukrajine, roz-
hodli sa pre posledný pokus o záchranu – 
prechod na Slovensko. Ako prvé spomienky 
na stretnutie so Slovenskom zostali pre nich 
horúca polievka na hraniciach a potom ubyto-
vanie na internáte v Košiciach. Vôbec netušili, 
čo s nimi bude ďalej. Snažili sa však zapojiť do 
života spoločnosti, ktorá ich priateľský prijala.  
V internáte mohli totiž ostať maximálne 1 týždeň 
tak ako ostatné ženy a deti, ktoré tam boli uby-
tované. Začali hľadať ubytovanie prostredníc-
tvom sociálnych sietí. Možností bolo málo, ceny 
vysoké. Zostala len nádej, že sa im podarí nájsť 
dobrých ľudí, ktorí ich prichýlia za ľudských 
podmienok. A túžba sa splnila. Skontaktovali 
sa, stretli a prišli do Kálnice. K dobrým ľuďom. 
A tak tu žijú medzi nami.

Ing. Milan Bušo

Na pamiatku do ďalších rokov dala som obno-
viť pomník richtára Jána Kváčalu (15.6.1850 
- 16.2.1928).

Mgr. Iveta Poluchová, starostka obce
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Autobusový zájazd – Vernár 

Veľkonočná nedeľa Naši šibači

Dňa 20. mája tohto roku sme sa konečne vybrali na autobusový zájazd. 
Doba pandémie skončila a my všetci zúčastnení sme sa mohli vytešovať 
spoločnému stretnutiu. Tento krát sa prihlásilo 36 účastníkov. Pôvodne 
sme mali ísť do Karlových Varov, ale obava z pandémie a nosenia rúšok 
stále pretrvávala. Preto aj s pánom šoférom Ľubošom Farkašom sme vsa-
dili na istotu a vybrali sme sa spoznávať opäť naše krásne Slovensko. Zvo-
lili sme východ. Program bol stanovený vopred. V piatok sme sa po ceste 
do Vernára zastavili v Starom Smokovci. Dve hodinky na obed a malá pre-
chádzka okolím každého uspokojili. Nasledovalo ubytovanie vo Vernári, 
v penzióne Suchá. Tam nás čakala chutná večera a posedenie v altánku 
pri čapovanom pivku. Každý si našiel vlastný spôsob strávenia večera. 
V sobotu ráno o 6.h nasledoval krutý budíček. Ale skvelé raňajky nám 
zachránili stav neprebudenosti. O 8.h sme spoločne v dobrej nálade na-
skákali do autobusu smer Stará Ľubovňa. Pred 10.h nás už z diaľky vítal 
Ľubovniansky hrad. Užili sme si prehliadku. Počasie ako na objednávku. 
Vypočuli sme si pútavý výklad sprievodcu oblečenom v dobovom odeve. 
Nádherný výhľad na Tatry a na celý kraj v nás prebudil úprimný stav hrdos-
ti. Obed sme mali rovnaký: chutné šnicle v podobe lepeňákov všetkých 
uspokojili. Samozrejme, vyvolali aj úsmev na tvári okoloidúcich. Museli 
sme šetriť čas. O 13.h nás čakala prehliadka Nestville Parku. Výroba slo-
venskej whisky. Tak vážení, tu nám padla všetkým sánka. Krásny areál. 
Počas hodinového výkladu sme videli výrobňu, areál, každý jeden han-
gár nám predstavoval svoj príbeh. Vlastnoručne sme si vyrobili mincu pre 
šťastie. Ochutnali skvelé čokoládové bonbóny a taktiež lahodnú whisky. V 
podnikovej predajni si každý kúpil, čo chcel. Následne sme sa presunuli 
do Pienin. Tam nás už čakali fešáci pltníci. Prerozdelili si nás do troch pltí 
a hurá po Dunajci. Spoločne sme si užili ich výklad, humor, prekáračky 
s Poliakmi a raftermi. Krásna scenéria spod Troch korún nás emočne 
obohacovala. Spokojní sme vysadli pri Červenom Kláštore. Nasadli sme 

do autobusu a smer opäť Vernár. Chutná večera a posedenie pri hudbe 
spravili krásnu bodku za sobotou. Na nedeľu ráno sme posunuli raňajky 
až na 9.h. A tu sa zrejme stala chyba. Hlavne na moje prekvapenie. Všet-
ko to už buntošilo o 7.h ráno. Manželia Kolínkovci zachránili situáciu a 
otvorili vlastnú izbu účastníkom zájazdu. Snáď všetci sa u nich prestriedali 
na rannú kávičku. Vtedy sme sa veľmi nasmiali. Hneď po raňajkách sme 
sa rozlúčili s domácimi aj s Vernárom. Vďaka za perfektnú starostlivosť. 
Cez obed sme sa zastavili v Banskej Bystrici. Dve hodinky nám stačili na 
prehliadku námestia. Každý mal individuálny program. Nasadli sme do 
autobusa. Už len smer Kálnica. 

   Na záver tohto môjho príspevku by som chcela poďakovať všetkým, čo 
ste sa prihlásili na tento zájazd. Boli ste skvelá partia. Aj my sme sa snažili 
zariadiť všetko v rámci našich možností k vašej spokojnosti. Už teraz sa 
tešíme, keď sa prihlásite na náš zájazd aj na budúce. Snáď niekedy v 
septembri – buď do Prahy alebo do Karlových Varov. Dáme vám včas 
vedieť, priatelia. Žaneta Potočková 

Žaneta Potočková 

Žaneta Potočková 

Dňa 10. apríla 2022 na kvetnú nedeľu sme v na-
šej obci opäť utopili Morenu. Všetci dúfame, že 
všetko zlé odíde a bude u nás už iba zdravo a ve-
selo. A to po celý rok. Touto cestou sa chcem 
poďakovať všetkým, čo akciu organizačne za-
bezpečili. V prvom rade celej kultúrnej komi-
sii. Taktiež deťom a pani učiteľkám zo školy za 
nacvičený program. Našim hasičom, miestnym 
chovateľom, včelárom za skvelú spoluprácu. 
Pani aranžérke S. Pavlechovej a pani Z. Kaha-
novej za tvorivú dielničku pre deti. V neposled-
nom rade našim šikovným chlapom, čo pliet- 
li korbáče, a to menovite pánom: S. Minarech, 
M. Borcovan a M. Šutovský. O skvelú spevácku 
a hudobnú vsuvku sa postarali naši milí Šípkari 
a FS Máj z Piešťan. Dávno sme si tak hlasno od 
srdca spoločne všetci nezaspievali. Poďakovať 
sa treba aj TV Pohoda za milú reportáž. Pevne 
dúfam a verím, že aj budúci rok sa stretneme na 
tomto prvom jarnom podujatí.

Veľmi som sa potešila prosbe týchto dvoch mla-
dých mužov. Zapožičať si kroj a užiť si šibačku 
ako kálnickí folkloristi. Veď len sa pozrite, ako 
im to pristalo. Kiež by ich bolo každý rok viac... 
na fotke A. Hrnčiarik a J. Vaško
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Trochu z histórie - Klub dôchodcov pri Obci Kálnica 

Klub dôchodcov pôvodne vznikol ako klub Jednoty dôchodcov Sloven-
ska v roku 1997. Prvý výbor vtedajšej JDS bol takýto: Samuel Hladký 
– predseda, Ľudmila Krchnavá – tajomníčka, Mária Ďurcová – hospodár-
ka, Pavlína Kukučková a Štefan Batka – členovia výboru a Štefan Dovina 
– revízor. V roku 1999,  bola do výboru za hospodárku zvolená Ing. Eva 
Borcovanová, po smrti Márie Ďurcovej.

Výbor sa stretával v kultúrnom dome a aj stretnutia dôchodcov sa uskutoč- 
ňovali tiež v KD. Neskôr po niekoľkých sťažnostiach, hlavne starších čle-
nov, pre horší prístup do kopca, bol zo strany obce podaný návrh využiť už 
takmer nevyužívané pivničné priestory pod krčmou, tzv. Sklepárovec. Za 
pomoci obce a finančnej podpory niekoľkých sponzorov, samozrejme, aj 
aktivity samotných členov JDS, sa podarilo tieto priestory zrekonštruovať. 
V roku 2000 bolo hotovo a tak sa priestory mohli využívať na činnosť 
klubu. Od roku 2001 sa tu tiež prvý krát začalo oslavovať SNP, dovtedy 
sa oslavovalo pri kultúrnom dome. V ďalšom časovom priebehu bol do-
pĺňaný výbor o Ivana Kulicha, ktorý nahradil Pavlínu Kukučkovú, a Anna 
Krchnavá, č.d.111, ako revízorka nahradila Štefana Dovinu. Došlo tiež 
k výmene Milana Pagáča, ktorý od začiatku bol ustanovený ako správca 
klubu, toho nahradil člen výboru Štefan Batka. 

Činnosť klubu sa postupne začala rozširovať a už od roku 2000 sa pravi-
delne na jar brigádnicky podieľa na čistený cintorína po zime a tiež par-
ku, usporiadali sa jednodňové zájazdy, ktoré si členovia klubu pomerne 
obľúbili. Po návšteve kláštora v Hronskom Beňadiku, kde bola výstava 
ovocia, sa zrodila myšlienka: a prečo nie aj v Kálnici, a tak vždy na jeseň, 
na kálnické hody, klub dôchodcov takmer pravidelne usporiadal výstavu 
ovocia a zeleniny, ktorou sa radi pochválili naši členovia. Táto bola tiež 
vždy obohatená prácami našich školákov. Nadviazaná bola aj spolupráca 
s okolitými organizáciami JDS, a to z Beckova a Kočoviec, s ktorými sme 
usporiadali niekoľko pekných akcií. 

Nakoľko Jednota dôchodcov musela odvádzať postupne až dve eurá na 
člena a nejaké výhody od Jednoty dôchodcov neboli, tak v roku 2009 na 
výročnej schôdzi bolo rozhodnuté o ukončení členstva v JDS a vznikala 
nová organizácia Klubu dôchodcov pri obci Kálnica. Pri tejto príležitosti 
pre vek a aj zo zdravotných dôvodov odstúpil dlhoročný predseda JDS 
Samuel Hladký aj Ivan Kulich. Bol zvolený nový výbor a to: Peter Sedlák – 
predseda, Ing. Vladimír Víťaz – tajomník, členovia: Samuel Hladký, Štefan 
Batka, Elena Ecsiová, Margita Pečitová, Ing. Eva Borcovanová – hospo-
dárka, Anna Krchnavá, č.d.111 – revízorka. Novým výborom na čele s 
predsedom Petrom Sedlákom bola podaná žiadosť obci Kálnica o vytvo-
renie klubu dôchodcov pri obci Kálnica. Obecné zastupiteľstvo žiadosť 
prejednalo a dňa 19. februára 2010 odsúhlasilo uznesením č.233/2010 
vytvorenie Klubu dôchodcov v Kálnici. Od tohto času mohla a tak aj za-
čala obec s prispievaním na prevádzkové náklady KD, a to formou úhrady 
plynu, elektriny aj vody. Aj z tohto dôvodu sa výbor KD snažil byť obci 
maximálne nápomocný, preukázalo sa to hlavne pri výstavbe dolnej čas-
ti oplotenia cintorína. V činnosti sa pokračovalo akciami ako predošle, 
ba sa postupne rozširovala. Stále bolo obľúbené kúpanie v Podhájskej 
spolu s Váhovankou z Tr. Stankoviec a nadviazala sa aj „družba“ s klu-
bom dôchodcov zo Selca. Spoločné stretnutia, či už v samotnom Selci,  
v Kálnici alebo na Dúbrave a na Dorotkovom, určite mnohým zúčastne-
ným zanechali pekné spomienky.

V roku 2015 skončilo volebné obdobie výboru, a tak na výročnej schôdzi 
boli uskutočnené voľby do nového výboru KD. Niektorí členovia dobrovoľ-
ne ukončili činnosť vo výbore, a tak nový výbor bol tak trochu omladený: 
Božena Bolechová, Pavol Jamrich, Peter Mordin, Ing. Ján Hladký (Ma-
rinér), Elena Ecziová, Ing. Eva Borcovanová, Blažena Filipová, Margita 
Pečitová. Za predsedníčku si zvolili Margitu Pečitovú a revízorku Blaženu 
Filipovú. V tomto období, okrem činností, ktoré sa robili aj v minulosti, 
pribudla spolupráca so Žanetou Potočkovou a spolu bolo usporiadaných 
niekoľko viacdňových zájazdov.

V roku 2019 odstúpili z výboru Ing. Borcovanová a Blaženka Filipová. 
V týchto voľbách bol volený nový výbor a revízna komisia. Výsledky boli 
nasledovné: Margita Pečitová – predsedníčka, členovia: Božena Bole-
chová, Elena Ecziová, Ing. Ján Hladký (Mariner), Pavol Jamrich, Peter 
Mordin, revízna komisia: Ján Valovič – predseda komisie, členovia: Ale-
na Lintnerová a Ján Krchnavý. V tomto volebnom období začal takmer 
na začiatku „úradovať“ Covid-19, a tak činnosť bola značne obmedze-
ná. Našťastie, aktivita výboru nezaspala a na podnet Ing. Jána Hladkého 
(Marinéra) sa začala éra rekonštrukcie priestorov v Sklepárovci, teda aj 
KD. Vypratali sa priestory, veci sa poukladali v sklade, kde mali veci aj 
kálnickí drobnochovatelia, v miestnosti, kde kedysi bol holič. Prerobila sa 
elektroinštalácia, ktorá bola takmer v havarijnom stave, a voda. Odstrá-
nili sa vlhké a zvetrané omietky, ktoré nahradili nové a maliarske nátery. 
Prvá etapa rekonštrukcie bola ukončená kolaudáciou v mesiaci august 
za prítomnosti starostky a poslancov obecného zastupiteľstva, sponzorov 
a najaktívnejších členov KD. Tiež sa v tento deň zároveň oslávilo aj SNP. 
Keď sa dalo, tak boli usporiadané aj niektoré iné činnosti, ktoré robíme 
bežne, ako napr. čistenie a kosenie cintorína. V druhej etape rekonštruk-
cie bola dokončená miestnosť, bývalé holičstvo. Miestnosť slúži ako kan-
celária KD. Dvojročnú etapu rekonštrukčných prác na KD v Skepárovci 
sme zavŕšili dňa 22. augusta 2021 slávnostnou členskou schôdzou KD, 
kde sme si pripomenuli históriu KD Kálnica ako aj 50. výročie otvorenia 
Klubu mládeže v Kálnici. Slávnostnej členskej schôdze sa zúčastnila aj 
p. starostka Mgr. Poluchová, poslanci obecného zastupiteľstva a pozvaní 
hostia. Výbor KD aj touto cestou dáva na vedomie verejnosti, že v tak-
to zrekonštruovaných priestoroch sa môžu poriadať napr. rodinné oslavy 
– posedenia, tiež schôdze. 

Nakoľko kovidová situácia neumožňovala konať zhromaždenia, výročná 
schôdza bola až 30. apríla 2022, na ktorej boli uskutočnené aj voľby 
do výboru a revíznej komisie. Nové trojročné obdobie bude pracovať vý-
bor a revízna komisia v tomto zložení: predsedníčka – Margita Pečitová, 
členovia: Božena Kmeťová, Viera Snopková, Ing. Ján Hladký (Mariner), 
Pavol Jamrich, Peter Mordin, Ján Valovič. Revízna komisia: Božena Bole-
chová – predsedníčka, členovia: Ján Krchnavý a Alena Lintnerová. 

Dúfam, že už svetová či kovidová situácia alebo iné okolnosti umožnia 
výboru organizovať jeho činnosť v plnej spokojnosti pre svojich členov. 

Margita Pečitová, predsedníčka KD

21.8.2021 Deň otvorených dverí v klube dôchodcov. Foto: Ján Valovič
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Základná škola s materskou školou v Kálnici
Lyžiarsky výcvik

Zbierka pre Ukrajinu

Karneval

Noc s Andersenom

Keď nám povedali, že budeme mať lyžiarsky 
výcvik, nemohla som tomu uveriť. Ale potom 
sa to naozaj stalo. Lyžiarsky výcvik bol od 24. 
do 26. januára 2022. Takže, v pondelok sme 
sa išli s celou školou lyžovať. Najprv spolu- 
žiaci prišli do školy s lyžami, ktoré nám po-
tom priviezli na Piesky. Niektorí si ich požičali 
na Pieskoch. Keď sme tam prišli, tak nás od- 
skúšali, ako sa vieme lyžovať a ja som skončila 
v najlepšom tíme. Náš tím sa volal Pomaran-
če. Prvý deň nás iba skúšali púšťať z malého 
kopca. Ale druhý deň sme sa učili rôzne triky 
a podobné veci, napr. lietadlo a superma-
na. Tretí deň sme už išli na vleku. To nás veľ-
mi bavilo. Mohli sme sami vystupovať z vleku. 
Dokonca sme sa spúšťali zhora a robili sme 
rôzne veci, napr. vláčik. Ostatní spolužiaci, 
ktorí ešte nevedeli lyžovať, boli len dole. Tam 
sa učili, ako majú stáť na lyžiach, ako sa majú 
spúšťať dole kopcom. Učili sa chodiť na vleku. 
Na konci lyžiarskeho sme od našich inštrukto-
rov z Penguin sport club dostali diplomy. Ly- 
žiarsky výcvik sa nám veľmi páčil. A dúfam, že 
bude aj na budúci rok.

VEĽKÉ ĎAKUJEM patrí Mgr. Michalovi Fe-
níkovi, ktorý našim žiakom bezplatne po-
skytol nielen areál, vleky, ale aj zadarmo 
zapožičal žiakom lyžiarsku výstroj. A na 
konci lyžiarskeho spravil ešte jedno prekva-
penie – hostinu pre našich lyžiarov. Zo srdca 
ĎAKUJEME aj našim rodičom: pánovi Filipovi, 
pani Šamajovej a pani Ing. Palákovej za ich ne-
zištnú pomoc. Nech Vám to všetkým dobrotivý 
Boh odmení. VEĽKÉ ĎAKUJEME od nás zo ZŠ 
s MŠ Kálnica. 

Ráno sme išli normálne do školy. Bol piatok ako 
každý iný, 25.februára. Ale my zo školy sme ve-
deli, že to má jeden háčik. Všetci sme išli na-
balení do školy, pretože sme niesli ešte masky. 
Prvé dve hodiny sme sa učili, ale na konci dru-
hej sme chystali ešte aj občerstvenie. Potom 
sa každý obliekol do masky. Boli to zaujímavé 
masky. Každá maska sa musela predstaviť nie-
čím, čo ju najviac vystihuje, napr. jedna maska 

Vaneska Šamajová, 3.ročník

Mgr. Martina Striežencová, RŠ 

sa volala STEVE a tá sa predstavila, že má zničiť 
draka a nájsť diamanty a zlato. Boli tam zaují-
mavé masky: lienka, spiderman, hokejista, fut-
balista, včielky, karatistka, kozmonaut, policajt, 
ninja bojovník, kovboj, čarodejnice, princezné, 
čertica, poľovníci, rybár, mačičky, rybár, smrt-
ky, baletky.

Každý si dal záležať na svojej maske. Po pred-
stavení masiek sa začala diskotéka a museli 
sme plniť rôzne súťaže, napr. tancovanie pri 
stoličkách, tancovanie s metlou, tanec s baló-
nom. Tieto súťaže sa páčili všetkým. Aby sme 
sa veľmi neunavili, tak bola aj prestávka na ob-
čerstvenie. Po tejto prestávke pani učiteľky vy-
hlásili víťazov. Vyhrať môže iba jeden. Tento rok 
to vyhral Dávidko Šicko, pretože on mal najviac 
námahy so svojou maskou. Ale odmenení boli 
všetci, pretože všetci sa snažili. Niektorí boli 
smutní, že nevyhrali, ale diplom a malú cenu 
dostal každý. A vlastne išlo o to, aby sme sa 
zabavili.

Aďo Šicko, Davidko Šicko – 4.ročník, Sárinka 
Šicková – 3.ročník

Čo to vlastne je? Noc s Andersenom je med-
zinárodné podujatie na podporu čítania, ktoré 
sa organizuje pri príležitosti výročia narodenia 
dánskeho rozprávkara Hansa Christiana Ande-
rsena (2.4.1805 – 4.8.1875). Počas Noci s 
Andersenom strávia deti nezabudnuteľnú noc v 
knižnici plnú čítania, zábavy, dobrodružstiev a 
súťaží. Zážitky z knižníc im pomôžu nadobudnúť 
pozitívny vzťah k čítaniu, ku knižniciam a kultúr-
nemu a zmysluplnému tráveniu voľného času. 
Presne takúto Noc s Andersenom sme mali aj 
v našej škole. Ten, kto sa nebál, prišiel spať do 
školy. Rodičia nás priviezli o 18.00 hod všet-
kých ku škole, a tam nás už privítali pani učiteľ-

ky. Bolo nás 28. Hneď na začiatku nás rozdelili 
do tímov. Stali sa z nás plavčíci, pretože sme 
vlastne boli na lodi. Táto loď nás mala zaviezť 
k rôznym ostrovom. Tieto ostrovy boli vlastne 
spisovatelia. Pri každom ostrove sme museli 
plniť rôzne úlohy a získavali sme kľúče, ktorými 
sme potom mohli otvoriť poklad. Tých ostrovov 
bolo 8. Po tejto plavbe sme išli spať. Dievčatá 
do triedy a chlapci do telocvične a učiteľky boli 
v knižnici. Lenže nespal nikto, lebo sme sa celú 
noc rozprávali, strašili, hrali vankúšovú vojnu. 
Niektorí chlapci boli v noci na prechádzke. Zis-
ťovali, či sa neboja. Ráno sme boli všetci una-
vení, pretože sme nespali. A keďže bol 1.apríl, 
tak chlapci ponatierali zubnou pastou niektoré 
dievčatá. Po raňajkách sme ešte hľadali po-
klad, ktorý sme potom otvorili tými kľúčmi. Keď 
sme splnili všetky úlohy, išli sme do Bziniec pod 
Javorinou do múzea, kde sme počúvali všetko 
o živote Ľudmily Podjavorinskej. Videli sme aj 
to, kde žila a písala knihy pre deti. Potom sme 
išli naspäť do Kálnice, kde sme sa naobedovali 
a prišli pre nás rodičia. Tí sa tešili, že sme to 
všetko dobre zvládli a nikomu sa nič nestalo. 
Bolo to skvelé.            

Miško Hrzavský, Vali Vojtová – 4.ročník, Si-
monka Šimová, Adamko Polonský, Veronika 
Kukučková – 3.ročník

„Kto rýchlo dáva, dvakrát dáva.“ Vojna, vojenská 
akcia... Akokoľvek sa to nazve, vždy to zasiahne 
tých najslabších a najnevinnejších. „Veľkí“ tohto 
sveta si chcú zmerať svoje egá a trpia nevin-
ní – deti a starí ľudia. Otázkou pre nás v škole 
nebolo, či máme alebo nemáme Ukrajincom 
pomôcť. V Písme sa píše, že čokoľvek ste uro-
bili pre jedného z mojich najmenších, mne ste 
to urobili. A tak sa v priebehu týždňa vyzbiera-
lo množstvo potravinovej pomoci, oblečenia, 
hračiek. Táto pomoc išla priamo na Ukrajinu. 
Druhá zbierka išla do Beckova, kde sú tiež uby-
tovaní ľudia z Ukrajiny. Všetkým darcom, ktorí 
prispeli, patrí OBROVSKÉ ĎAKUJEM za to, že 
sa podelili so svojím blížnym. Nech tento dobrý 
skutok nezostane bez povšimnutia a Boh nech 
Vás štedro všetkých odmení.

Kolektív ZŠ s MŠ Kálnica
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Deň Zeme 

Náš korčuliarsky výcvik 

Škola v prírode alebo 
 boj o prežitie ?

Motto roku 2022 znie: Investujme do našej 
planéty! Ako to môžeme urobiť? Napríklad, že 
obmedzíme používanie plastov, šetríme vodou, 
kupujeme lokálne potraviny, používame prírod-
né hnojivá či zapojíme sa do dobrovoľníckych 
činností. Nezabúdajme, že každý deň môže byť 
DŇOM ZEME a veďme k úcte a láske k našej 
planéte aj svojich najbližších! My, deti z našej 
školy, sme sa zapojili tiež do Dňa Zeme a to tým, 
že sme išli vyčistiť naše okolie od odpadkov. Aj 
tento rok toho bolo veľmi veľa. Najviac bolo pne-
umatík, dokonca sme našli aj vyhodený záchod. 
V prírode boli povyhadzované aj plastové fľaše, 
kovové vedrá, rôzne sáčky, obaly. Tých smetí 
sme nazbierali 8 veľkých plných vriec. Všetko 
sme to odovzdali poľovníkom, ktorí nás odmeni-
li za našu námahu. Každý sme dostali sladkosť 
a džús.

P.S. Poďakovanie za motivačné dobroty a vrecia 
na odpad naše deti posielajú Ing. Jankovi Krch-
navému. 

Natanko Herák, Eli Gábrišová – 3.r

Nesieme Morenu, v oleji smaženú

Vynášanie smrtky, Moreny, je prastarý zvyk sia-
hajúci až do pohanských čias. Ľudia ním sym-
bolicky uzatvárali zimu a zbavovali sa chorôb 
a všetkého starého, aby uvoľnili miesto nové-
mu životu. A táto pieseň sa rozozvučala v našej 
dedine10. apríla. Podľa ľudových zvykov sme 
sa všetci zišli v parku, aby sme vyniesli More-
nu a do dediny priniesli naspäť letko – kyticu, 

Saška Prasličková, Viki Fusiová – 3.r

Cieľom korčuľovania na ľade je:

• naučiť deti prirodzene sa pohybovať na 
špecifickom povrchu • prekonávať strach 
z kĺzavého pohybu • hravou formou zvlád-
nuť základy korčuľovania • zvýšiť záujem 
detí o pohyb • upevniť zdravie detí – posil-
niť sedacie a stehenné svalstvo, výkonnosť 
pľúc, ciev a metabolizmu.

Deti pod vedením trénerov z Pinguin sport club 
– ktorým opäť veľmi ĎAKUJEME, postupne zvlá-
dali:

• chodenie po ľade • kĺzanie sa • základ-
ný postoj • padanie • vstávanie z ľadu • 
kĺzanie sa po ľade • padanie a vstávanie 
na ľade • tlačenie rôznych predmetov po 
ľade • cvičenia na odrazy a sklzy.

Šikovnosť detí, ktoré sa na ľad vždy tešili, bola 
odmenená diplomom a sladkosťou.

A pohľad nášho nádejného olympionika: 

Päť dní sme chodili na korčuľovanie do Nového 
Mesta nad Váhom. Bolo nám tam dobre. Vždy 
ráno sme sa učili, a potom po prvej hodine pri-
šiel autobus a odviezol nás do haly, kde sme sa 
prezliekli a išli sme korčuľovať. Najprv sme sa 
rozdelili do skupín. Prvá skupina bola najlepšia, 
druhá horšia a tretia najhoršia. Ja som bol v tej 
najlepšej a môj brat v tej strednej. Učili sme sa 
tam brzdiť, jazdiť na jednej korčuli, otáčať sa, 
robiť bociana. Korčuľovali sme dve hodiny. Do-
konca sme robili aj tance okolo celého štadióna. 
Predposledný deň sme aj kľučkovali. Náš tréner 

Konečne prišlo vytúžené ráno. Pondelok 16. 
mája. Tohto dňa sme sa nevedeli dočkať. Išlo 
sa na týždeň preč – čakala nás škola v prírode. 
Ráno nás rodičia priviezli do školy a pomohli 
nám naložiť kufre do autobusu. A potom sme 
vyrazili na Oravu – smer penzión Roháčan. Po 
ceste sme sa zastavili najesť. Po ceste sme stá-
le vykrikovali, že chceme už vidieť penzión. Ko-
nečne sme ho zbadali, ale to sme najprv museli 
prejsť otrasnú cestu, ktorá bola samá zákruta. 
Po príchode sme si vyniesli kufre na izbu a zisťo-
vali sme, kto býva v akej izbe. Ale keďže sme už 
boli hladní, išli sme na obed. Po obede sme mali 
oddych. Mal byť síce dve hodiny, ale bol iba ho-
dinu. Mali sme dve hodiny, kde sme sa učili, ale 
len tak zábavne matematiku a slovenský jazyk. 
Po vyučovaní sme zostali na dvore a hrali sme 
sa loptové hry. Po večeri si musela každá izba 
vymyslieť bojový pokrik, názov izby a predstaviť 
nejakou pantomímou izbu. Keď sme to vymysle-
li, tak sme sa stretli v jedálni, a tam sme to uká-
zali a išli sme spať. Niektoré dievčatá plakali, asi 
im bolo smutno.

Deň druhý 

Ráno sme vstali a pršalo, tak sme mali rozcvičku 
na chodbe. Keď sme sa naraňajkovali, bolo zase 
vyučovanie. Pri raňajkách nám zobrali mobily, 
lebo niektoré deti aj o polnoci volali rodičom, že 
im je smutno. Boli sme naštvaní na škôlkarov, 
pretože oni mohli pozerať cez notebook roz-
právky. Ale potom to po obede už prešlo, lebo 
nám rozdali mobily. Išli sme do múzea v Liptov-
skom Mikuláši. To múzeum sa volalo – Sloven-
ské múzeum ochrany prírody a jaskyniarstva. Tu 
sme boli tri hodiny. Videli sme tam, ako vznikol 
vesmír. Bola tam zbierka minerálov, ktorá sa 
najviac páčila Adamovi a Sebinovi. Videli sme 
hyeny, fosílie, mamuty, jaskynné medvede. Bola 
tam výstava zvierat, ktoré boli rozdelené na zvie- 
ratá žijúce v lesoch a horách, potom zvieratá 
žijúce vo Vysokých Tatrách. Pri každom zviera-

Patrik Paška, 3.r

ktorá bola ozdobená farebnými mašľami. Teda, 
vyniesli sme smrť a priniesli sme život. Na čele 
sprievodu, ktorý vyšiel z parku, bola spolužiačka 
Veronika v kroji, tá niesla hlavné letko. Vedľa nej 
niesol spolužiak Paťo Morenu. Po ceste k mos-
tu sme spievali ľudové piesne. Keď sme prišli 
k mostu, tak tam sme sa s Morenou porozprá-
vali. Na konci sme ju zapálili a hodili do potoka. 
Deti jej mávali letkami, aby sa už nevracala späť. 
Dlho síce neplávala, lebo sa zastavila o konáre. 
Ale aj tak sme ju utopili. Letko sme odniesli do 
kulturáka, kde nás čakalo prekvapenie. Boli tam 
zvieratká. Mohli sme sa naučiť, ako sa pletie kor-
báč. Zdobili sme si perníky. Urobili sme si aj mis-
ky a nádoby. Bola tam skoro celá škola a spieva-
la sa tam pesnička, ktorú spievali aj v parku na 
verejnosti Kálnica môj raj. Bol to perfektný deň.                                                        

bol krasokorčuliar. Vedel super korčuľovať a učil 
to aj nás. V našej skupine sme boli iba šiesti. 
Štyria štvrtáci a dvaja tretiaci. Páčilo sa mi aj to, 
že tí najslabší sedeli na umelých vedrách, a tak 
sa učili vstávať na ľad. Sedeli na nich a pomaly 
sa posúvali po ľade. Ale ja som bol rád, že som 
medzi najlepšími, pretože sme sa učili úplne su-
per veci. Všetko sa mi tam páčilo.
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Vedomostný kvíz o Kálnici

A určite boli hrdí na to, že videli tú obrovskú ľud-
skosť, ktorá na tom mieste bola. Moje drahé ko-
legyne, skláňam sa pred Vami a v mene svojom 
i v mene detí Vám ĎAKUJEM. Menovite: Daške 
Kmeťovej, Lenke Juríkovej, Táničke Baginovej, 
Janke Urbanovej a Saške Hošťálkovej.

Mgr. Martina Striežencová, RŠ

Mgr. Martina Striežencová, RŠ

Sebinko Srnec – 3.r. 
Patrik Fusi, Jurko Dovina, Jamie Herák – 4.r

ti sme si mohli stlačiť tlačidlo a vypočuť si, aký 
zvuk vydáva. Skoro všetci sme vošli do brlohu, 
kde spáva medveď. Potom sme išli do jaskyne, 
kde boli netopiere a prechádzali sme cez takú 
tmavú chodbu, že viacerí sa tam báli. Ale mohli 
sme tadiaľ prejsť dvakrát. Keď sme vyšli úplne 
hore v múzeu, bolo tam všetko o včelách, ako 
sa ľudia kedysi lyžovali, sánkovali, ako spali, ako 
sa obliekali. No a po tomto sme mohli ísť na ná-
kupy, kde sme si kúpili všetci čipsy a sladkosti. 
Po večeri sme mali opäť program, ktorý sa volal 
Orava hľadá talent. Všetci tam spievali, recitova-
li, hovorili vtipy. A potom sme išli spať. Opäť nám 
zobrali mobily. Ale už sme si zvykli. 

Deň tretí

Vtedy to prišlo. Ráno sme mali rozcvičku a po-
tom opäť vyučovanie. Na obed boli obrovské 
rezne. Teta kuchárka nám dal aj dupľu. Po obe-
de sme išli na výlet. A tu to prišlo. Keď sme boli 
už v Kolibe Holica, vtedy sa tam prišlo zle dvom 
deťom a aj Daške. Na večeri sme boli už bez 
tých detí. Lenže tým to neskončilo, začal boj 
o prežitie. Ešte sme fandili naším hokejistom, 
ale pomaly začalo byť zle ďalším deťom. Videli 
sme aj, že prišla rýchla pomoc, ale nám dali iba 
nejaké lieky. A odišli. Nikoho nezobrali. Zaují-
mavé bolo, že na druhý deň bolo už dobre tým 
deťom a zase bolo zle iným.

Deň štvrtý

Po rozcvičke sme sa potešili, lebo sme nemali 
učenie, pretože zle už bolo Mate aj Lenke. Tak 
sme mali celý deň športový. Mali sme rôzne dis-
ciplíny, ktoré sme plnili. Rozdelili sme sa do tí-
mov a hrali sme súťažne futbal a vybíjanú. Potom 
sme si išli pozrieť okolie. Po obede sme oddy-
chovali a malo prísť prekvapenie. A prišiel ská-
kací hrad a ešte veľké skákacie ihrisko, ktoré 
malo rôzne prekážky. Mohli sme tam byť až do 
večere. Po večeri sme išli ešte na prechádzku 
a potom sme sa začali baliť, lebo sme už na dru-
hý deň išli domov.

Deň piaty

Všetci sme boli smutní, lebo nám povedali, že 
nepôjdeme do Tatralandie. Ale aj šťastní, lebo 
nám rozdali mobily. Ráno sme ešte išli na raňaj-
ky a išli sme domov. Museli sme ísť pomalšie, 
lebo ešte dvom deťom bolo zle. Keď sme prišli 
do Kálnice, už nás čakali rodičia. Bolo dobre, 
lebo sme zažili napínavú školu v prírode.

Moje VEĽKÉ POĎAKOVANIE patrí mojim ko-
legyniam. Ďakujem im za ich obetavosť, ktorú 
prejavili nielen pri učení, hrách, ale aj v čase krí-
zy, ktorú sme pocítili večer a v noci v stredu. Po 
usmernení zdravotníkmi z rýchlej pomoci sme 
nechali deti odpočívať. Ich rada bola, aby sme 
necestovali, lebo deti by cestu nezvládli. Jedno-
ducho, bola to viróza, ktorá u niekoho trvala pár 
hodín a u niekoho dlhšie. Ale som hrdá na moje 
kolegyne, že celú noc stáli pri deťoch. A som 
hrdá aj na naše deti, ktoré si pomáhali jedno 
druhému. Takú vzájomnú pomoc som už dáv-
no nezažila. V tú noc pri nás stálo celé NEBO. 

MDD v našej škole

Po náročnejších akciách sme chceli pre deti 
pripraviť taký pekný a nenáročný deň. Rozhodli 
sme sa, že pôjdeme opekať k Váhu do Beckova. 
Mali sme ísť pešo. Lenže v noci napršalo. Avšak 
jeden človek v Kálnici to premyslel a domyslel za 
nás. Ráno mi zvonil telefón a volal mi pán Tomáš-
ko Kukučka, že nás povozí hasičským autom do 
Beckova. Wau!!! To bol pre mňa silný moment, 
že niekto si spomenul na deti v škole. Keby ste 
videli tú radosť v detských očiach, keď uvideli 
hasičské auto. Jazda do Beckova bola pre deti 
silným zážitkom. Tam sme sa počkali. Ešte sme 
dostali od DHZ Kálnica sladkosti ku Dňu detí 
a po tomto prekvapení sme išli opekať k Váhu. 

A ešte jedno VEĽKÉ ĎAKUJEM 

TOTO ĎAKUJEM patrí Ing. Miroslavovi Borcova-
novi. Pán inžinier Borcovan sa ujal našich detí 
a pravidelne navštevuje našu školu alebo my 
všetci jeho dvor, aby sme sa niečo nové naučili 
a aby nám odovzdal múdrosť našich otcov a sta-
rých otcov. Keď to už pandemická doba dovolila, 
tak v deň výročia úmrtia významného slovenské-
ho buditeľa, spisovateľa a evanjelického kňaza 
J. M. Hurbana sme sa zišli v parku, kde nám pán 
inžinier spolu s členmi Matice slovenskej pripo-
menul túto dôležitú udalosť. Počas roka sme 
navštívili jeho dvor, aby sme sa pozreli a naučili 
niečo o zvieratkách, o prútikoch. Dokonca pred 
Veľkou nocou prišiel do školy, aby deti učil pliesť 
korbáče. A že to nie je ľahké, sme okúsili všet-
ci. Nemusel by, ale chce. A vždy nezištne. ZO 
SRDCA ĎAKUJEME. Nech Vás Boh požehnáva 
a dá Vám pevné zdravie.

Celý deň sa niesol v znamení hier, chytania rýb 
a rybičiek. Niektorí otužilci vyskúšali vodu. Keď-
že Váh bol pred týmito dažďami plytký, tak voda 
bola po členky. O to viac sa tam deti vybláznili. 
Tí odvážnejší si aj zaplávali. A potom sme už len 
opekali. Ale je čas prísť a čas aj odísť. A tak aj my 
sme pomaly museli ísť domov. Aj keď deťom sa 
nechcelo, vedeli sme, že je veľa hodín. A čakala 
nás turistika do Kálnice, tak sme zahasili oheň 
a išlo sa. Ešte po ceste sme sa zastavili na zmr-
zlinu a potom sme Hurbanovým chodníkom išli 
domov. VEĽMI A ZO SRDCA ĎAKUJEME p. 
Kukučkovi za jeho dobrý skutok, ako i celému 
DHZ v Kálnici, ktorí sú ochotní kedykoľvek prísť 
a pomôcť nám v škole. Nech Vám to dobrotivý 
Boh odmení.

Dňa 22. júna 2022 realizovala Základná škola v Kálnici v spolupráci s Miestnym odborom 
Matice slovenskej „Vedomostný kvíz o Kálnici“ pre žiakov 3. a 4. ročníka. Kvíz prebehol 
v ZŠ a žiaci odpovedali na 34 otázok o polohe, demografii, faune, flóre, osobnostiach, pamätihod-
nostiach a zaujímavostiach Kálnice. Všetci žiaci preukázali veľmi dobré znalosti. Najlepšie si s otáz-
kami poradili: 2x na 1. mieste Jurko Dovina a Davidko Šicko – obaja mali 122 bodov, na 2. 
mieste Aďo Šicko a 2x na 3. mieste Valerika Vojtová a Saška Prasličková.

Všetci účastníci kvízu boli odmenení knihami o Kálnici, ktoré poskytol spisovateľ a výtvarník Milan 
Stano, a kompasmy, ktoré pre spoľahlivejšiu orientáciu poskytla pani Andrejka Kukučková.

Dáša Kmeťová a Samuel Jelínek • foto: D. Kmeťová
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POZEMSKÁ

Dojmy z Ostrého vrchu

Deň, ktorý mi zmenil životSpomienka na otca

Voňavé maliny lesných čistín, 
zelené strapaté steblá tráv,

šuchocú stromy prenádherným lístím 
a z diaľky ozýva sa páv.

Úžasné miesto je naša planéta, 
vesmírnou súčasťou sme aj my,

nazrime spolu do sveta, 
ten prienik je plný dôvery.

Zaostrite svoje bdelé zraky, 
pšeničné klasy skláňajú sa k zemi,

medzi nimi bojujú vlčie maky, 
nikto tu však neostane porazený.

Ako keby som aj teraz počula otcov hlas, ktorý 
mi opakoval stále dokola: „Toto je tvoja vlasť, 
toto je tvoja zem, sprav všetko pre to, aby si 
tu zanechala niečo pekné aj pre ďalšiu ge-
neráciu, akou sú v prvom rade tvoje deti a tvoja 
rodina. Tam je najväčšia sila a viera, že spolu 
dokážete aj nemožné.“

Dnes, keď tu už nie je, môžem len skonštato-
vať, že toto jeho posolstvo je o to viac silnejšie. 
Nakoľko býval pracovne roky vyťažený, vždy si 
našiel čas na svoje vnúčence, s ktorými rád 
chodieval do záhrady a do prírody. Obzvlášť in-
klinoval ku Kálnickej doline, kde sa rád vracal 
a potom aj pravidelne sa zúčastňoval výstupu na 
Ostrý vrch, kde si našiel mnoho priateľov a sym-
patizantov.

Pochádzal z rodiny cukrárskeho majstra Jána 
Kahana, ktorý patril medzi prvých živnostníkov 
po vojnovom období. Samozrejme, nakoľko  
otec bol najstarší zo synov, musel byť stále pri 
dedkovi a pomáhať mu „vymiešať vajíčka“ až po 
zdobenie tort. Na tieto príbehy, ktoré nám vždy 
rozprával, čo všetko musel robiť pri tomto cuk-
rárskom remesle, spomínam veľmi rada.

Jedno však mi utkvelo v pamäti, ako chcel 
neskôr preniesť túto učenlivosť a múdrosť, 
všetky skúsenosti do podnikania, v ktorom bol 
aj úspešný. Kto by nepoznal Janka Kahana, 
ako mu ľudia zvykli hovoriť a s ktorými vždy rád 
„prehodil pár slov.“ No úspech nie je domnien-
ka akéhosi rýchleho zbohatnutia, je to predov-
šetkým veľké odhodlanie, úsilie a v neposled-

nom rade je to dar vychádzať v ústrety svojim 
zamestnancom v dobrom a hľadať kompromisy 
pri problémoch. Myslím, že mal úžasné sociálne 
cítenie, čo sa odzrkadlilo v neposlednom rade aj 
na nás deťoch, ako jeho pokračovateľoch. Vždy 
sa tešil našim úspechom v škole, rovnako tak aj 
úspechom v škole jeho vnučkám.

A jedného dňa, keď som mu oznámila, že bu-
dem pracovať s keramikou, neváhal a zakúpil mi 
hrnčiarsky kruh. Podporoval ma v mojom koníč-
ku, ktoré sa po jeho odchode stalo mojím po-
slaním. Dnes sa hrdo hlásim k tomuto nádher-
nému remeslu, na otca spomínam len s láskou 
a s vďakou za to, že mi ukázal, že aj takto sa dá 
žiť, keď má človek v sebe vieru, nádej a lásku.

Zuzana Horňáková Kahanová

December 2021 — jún 2022
Narodili sa: Markus Binder, Noel Mordin, 
Gréta Sameková

Rozlúčili sme sa: Františka Chodúrová, 
Anna Valovičová, Ján Krchnavý, Ján Krchna-
vý, Božena Záhumenská, Dušan Bernadič, 
Katarína Šicková

Spoločenská rubrika

15. jún 2022 • cenu prevzala Emília Vášáryová. 
Z Kálnice sa zúčastnili členky OOCR v Trenčíne  
Žaneta Potočková a MUDr. Lenka Benáková.

Beckovské slnko

Za Vilkom Uhlíkom

DB

Charita na Veľkú noc

V Beckove, v školskej telocvični, sa 2. apríla 
2022 uskutočnilo benefičné podujatie, ktoré 
spojilo ľudovú tradíciu pletenia veľkonočných 
korbáčov s podporou iniciatívy NATY SMA2 – 
išlo o získanie finančnej pomoci na operáciu 
pre Natáliu Kollárovú, iniciovalo ju občianske 
združenie NO LIMITS for NATY, jeho predse-
da Jakub Križan. Pod vedením košikára Miloša 
Šutovského z Kálnice dobrovoľníci uplietli 
okolo 240 korbáčov, ktoré ponúkli na predaj 
na Beckovskom hrade na Zelený štvrtok 14. ap-
ríla 2022. Celkovo získali 2351 eur v hotovosti. 
Iniciatíva bola úspešná, spoločne aj s beckov-
ským príspevkom sa potrebná suma získala, 
takže Natálka, trpiaca spinálnou svalovou atro-
fiou, v máji operáciu absolvovala – a to vďaka 
pomoci obetavých ľudí. Podujatie spoluorga-
nizovali: Obec Beckov, ZŠ s MŠ J.M. Hurbana 
v Beckove, Hrad Beckov.

Dňa 13. marca 2022 sme sa v Hôrke nad 
Váhom rozlúčili s naším drahým Vilkom 
Uhlíkom, ktorý od nás odišiel vo veku 76 
rokov – spolupracovníkom, starajúcim sa dlhé 
roky o verejný vodovod v Kálnici.

Hoci naša cesta spolupráce netrvala dlhé 
obdobie (3 roky), moja úcta k nemu sa preja-
vovala nielen ako k odborníkovi, ale hlavne 
akoby k svojmu otcovi a viem, že i on ma mal 
rád... Jeho túžbou bolo znovu vidieť tiecť vodu 
z Klokočovky a mňa teší, že sa mu splnila.

Drahý pán Uhlík, ďakujem Vám za všetku 
prácu odvedenú Vašimi rukami, ochotu 
pomôcť kedykoľvek i dobre mienené rady 
v čase, keď už tak zdravie neslúžilo, pri 
starostlivosti o verejný vodovod v obci. 
Boli ste človek so srdiečkom na správnom 
mieste a ako ste Vy zvykli pomenovávať: 
„môj človek dobrý“. 

Buďte zbohom a odpočívajte v pokoji.
Starostka obce
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Z činnosti ZO SZCH Kálnica
Keď som začiatkom roka 2020 začal písať úvodník výročnej správy a re-
kapituloval som rok predchádzajúci, ani vo sne by mi nebolo napadlo, čo 
nás v rokoch 2020 – 2021 čaká. Príchod pandémie a s ňou spojených 
nariadení a obmedzení, ktoré ovplyvnili naše životy a prakticky zastavili 
chod našej organizácie. Organizácie rátajúcej v súčasti 20 členov zaobe-
rajúcich sa chovom hydiny, holubov, králikov a exotických vtákov. Napriek 
tomuto neblahému stavu sme zabezpečili registračné obrúčky pre hydi-
nu, holuby a exotické vtáky a vykonalo sa tetovanie králikov. Zabezpečili 
sme vakcíny pre hydinu a kŕmne zmesi pre hydinu a králiky priamo od 
výrobcu BOSKOP Trenčín za výhodné ceny.

Príchodom leta roka 2021, na základe uvoľnenia pandemických opatrení, 
sa rozbehla výstavnícka činnosť, čo využili i šiesti chovatelia z našej zá-
kladnej organizácie – Mgr. Igor Križan, Ľuboš Pavlech, Alexander Raba-
tin, Maroš Valovč, Tibor Valovič a Ľubomír Václav.

So svojimi zvieratkami sa zúčastnili výstav v Novom Meste nad Váhom, 
Zemianskom Podhradí, Chocholnej-Velčiciach a Trenčianskych Stankov-
ciach. Čestné ceny získali: Mgr. Igor Križan – 1krát, Ľuboš Pavlech 
– 2krát, Alexander Rabatin – 3krát a Maroš Valovič – 6krát, ktorý 
zároveň na Trenčianskej regionálnej výstave Laugaricio Cup 2021 
s medzinárodnou účasťou v Trenčianskych Stankovciach, za kolek-
ciu slovenských bielych husí získal titul „Majster Laugaricio“.

V tomto roku boli zároveň vyznamenaní chovatelia z našej organizácie, 
a to Mgr. Igor Križan bronzovou plaketou, ktorú mu udelil Klub chovateľov 
králikov baranovitých, Ivan Bariných bronzovou plaketou a Tibor Valovič 

Ľuboš Pavlech

striebornou plaketou, ktoré im boli odovzdané 
na tohtoročnej výročnej členskej schôdzi. Záro-
veň bol odovzdaný vecný dar Alexandrovi Raba-
tinovi pri príležitosti jeho životného jubilea.

Úspech v Slovenskej lige boxu 
 s kálnickou príchuťou

Dňa 4. júna 2022 sa v Kamenici nad Cirochou 
na východnom Slovensku konala Slovenská 
liga boxu s medzinárodnou účasťou boxerov z 
Ukrajiny, Maďarska a Rumunska. Turnaja sa zú-
častnil aj Jakub Hrnčiarik z Kálnice, ktorý získal 
Pohár pre Najlepšieho boxera turnaja v kategó-
rii staršieho dorastu, keď zvíťazil nad kvalitným 
súperom z Rumunska.

Jakub je členom BOX CLUB Považan Nové Mes-
to nad Váhom, ktorý vedie bývalý úspešný boxer 
a teraz významný tréner pán František Horňák. 
Jakub sa pripravuje na tréningoch so svojím ro-
vesníkom, bývalým Kálničanom a 3-násobným 
majstrom Slovenska, Pavlom Fleischhackerom. 
Vytvorili spolu silné a perspektívne duo, ktoré sa 
bude snažiť dosiahnuť úspech aj na jesenných 
majstrovstvách Slovenska. Držme chlapcom 
palce s heslom do ďalších turnajov: Kto rýchle 
dáva, dvakrát dáva.

 Milan Bušo

Ľuboš Pavlech, Tibor Valovič, Ivan Bariných, Maroš Valovič.

Alexander Rabatín, Maroš Valovič.

Úspešní chovatelia 
Alexander Rabatin, Maroš Valovič a Ľuboš Pavlech.
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Oslavy 75. Výročia TJ Zavažan Kálnica
Dňa 25. júna 2022 sme oslávili výročie 
klubu TJ Zavažan. Klubu, ktorý tvorí súčasť 
našej obce už od roku 1947. Samotnej osla-
ve predchádzali niekoľko týždňové prípravy 
organizačného tímu, ktorému patrí obrovská 
vďaka za odvedenú prácu. V sobotu 25. júna 
sa už od ranných hodín v areáli dolaďovali po-
sledné detaily tak, aby sme privítali v popolud-
ňajších hodinách všetkých našich hostí a pria-
teľov z družobnej obce Popovice. S miernym 
meškaním prišli priatelia z Popovíc, čakalo ich 
príjemné a srdečné privítanie. Nasledovalo ofi-
ciálne otvorenie osláv, ktoré začal pán Dušan 
Filip, pokračovala starostka obce Mgr. Iveta 
Pouchová a predseda Okresného futbalového 
združenia pán Ivan Gróf. Pán Gróf vyzdvihol 
prácu TJ Zavažan a hlavne prácu pána Filipa 
a vyjadril nádej o znovuzrodenie futbalového 
A mužstva Kálnice. Nasledoval príhovor sta-
rostu obce Popovice, ktorý ocenil dlhotrvajúcu 
družobnú spoluprácu oboch obcí a dodal, že 
aj keď nemáme A mužstvo Kálnice, nebojí sa 
o budúcnosť kálnického futbalu, keď vidí toľko 
detí z Kálnice, ktoré sa venujú futbalu. Násled-
ne požiadal o slovo pán Michal Bartek, ktorý 
potešil prítomných sponzorským darom 600 
EUR pre TJ Zavažan Kálnica a vyslovil verejný 
prísľub, že ak nastúpi v budúcej sezóne A muž-
stvo Kálnice, tak na prvom domácom zápase 
odovzdá sponzorský dar 1.000 EUR pre TJ. 

Po skončení oficiálnej časti začal prvý futbalo-
vý zápas medzi futbalovými nádejami Kálnice 
v modrých a v žltých dresoch. Zápas vyhrali 
modrí 3:1. Nasledoval zápas medzi starými 
pánmi z Kálnice a Popovíc, ktorý kálnickí 
starí páni nezvládli a prehrali 4:6. Futbalové 
popoludnie zakončil zápas medzi A mužst-
vami Kálnice a Popovíc, ktorý naši vyhra-
li v pomere 6:3. Počas futbalových zápasov 
prebiehali v kultúrnom dome aj stolnoteniso-
vé zápasy medzi Kálnicou a Popovicami, 
ktoré lepšie zvládli naši stolnotenisti a vy-
hrali v celkovom pomere 14:8. 

Hudobnú časť osláv odštartovali naši Šípkari 
a po nich do nálady začala vyhrávať dychová 
skupina Bodovanka, ktorá prilákala veľké množ-
stvo priaznivcov. Tanečnú zábavu odštartovala 
skupina Očkoband, ktorá hrala do skorých ran-
ných hodín. 

O 21.30 hasiči z Kálnice zapálili Jánsku 
vatru, ktorá bola naozaj veľkolepá. Počas 
celého podujatia bolo pripravená bohatá ponu-
ka občerstvenia. Deti sa mohlo vyšantiť na ská-
kacom hrade a pochutiť si a ozdobiť medovníky 
od našich včelárov. 

Myslím si, že oslavy prebehli dobre a dúfam, že 
priatelia z Popovíc sa cítili u nás aspoň tak do- 
bre ako my u nich.

Ľuboslav Batka, predseda kultúrnej komisie

Foto: Ján Valovič



14 číslo 1KÁLNICKÉ ozveny

Na začiatok príspevku si dovolím použiť slová z citátu: Príroda neslúži 
poľovníkom, ale poľovníci slúžia prírode. Týmito slovami sa snažia členo-
via Poľovníckej spoločnosti Ostré Vrchy Kálnica riadiť po celý rok a aktív-
ne sa zapájajú do rôznej brigádnickej činnosti v revíri, nakoľko príroda 
a zver žijúca v nej si to vyžaduje. Medzi hlavné pracovné aktivity patrí oše-
trenie horských lúk v revíri, príprava kvalitného lúčneho sena, budovanie 
nových poľovníckych zariadení určených na prikrmovanie zveri, opravy 
prístupových ciest, prikrmovanie zveri hlavne v zimnom období a množ-
stvo inej práce prospešnej pre prírodu. 

Poľovnícka spoločnosť Ostré Vrchy Kálnica 

Všetci dobre vedia, že k poľovníkom a k poľovníctvu patrí aj samotný lov 
zveri, ale aj lov zveri je riadený prísnymi pravidlami, ktoré sa musia dodr-
žiavať a toho času sa poľovníci snažia po výzvach a nariadeniach štátnych 
orgánov hlavne intenzívne loviť diviačiu zver, lebo africký mor ošípaných 
sa rozširuje a lovom sa poľovníci snažia zabraňovať jeho masívnemu ší-
reniu. 

Medzi plnenie nariadenia môžeme zaradiť aj spoločnú poľovačku, ktorá 
sa uskutočnila v mesiaci december roku 2021, kedy sa aj napriek ešte 
vtedy platným pandemickým opatreniam podarilo usporiadať spoločnú 
poľovačku na raticovú netrofejovú zver, ktorej sa zúčastnilo 40 hostí. 
Poľovačky sa zúčastnili poľovníci z rôznych kútov Slovenska a poľovačku 
môžeme hodnotiť ako veľmi úspešnú, účastníci si poľovačku pochvaľovali 
a odchádzali so slovami vďaky a plní poľovníckych zážitkov. 

Výsledok spoločných, ale aj individuálnych poľovačiek poukazuje, že 
o zver v revíri je veľmi dobre postarané a môžeme sa neskromne pochvá-
liť, že je to aj naša zásluha. Píšem, že aj naša zásluha, lebo máme – na-
šťastie – aj veľa priateľov poľovníctva a prírody – nepoľovníkov, snažiacich 
sa nám pomáhať, za čo im patrí veľká vďaka. Návštevníci prírody v našom 
katastri určite často stretávajú rôznu zver hlavne raticovú vo veľkých stá-
dach, ale nie je výnimka naraziť na stopu vlka dravého, alebo medveďa 
hnedého, ktorého člen našej spoločnosti pri návšteve revíru mal možnosť 
pozorovať aj naživo. 

Vrátim sa ešte k poľovníckym úspechom roku 2021. Na chovateľskej 
prehliadke okresu Nové Mesto nad Váhom bola trofej jeleňa lesného ulo-
veného v našom revíri ocenená bronzovou medailou a šťastným lovcom 
bol poľovnícky hosť p. Branislav Zouhar, ktorého sprevádzal domáci člen 
Roman Petrgalovič. Medzi medailové kusy boli zaradené trofeje muflóna 
lesného, ocenenie trofeje zlatou medailou, kde bol  úspešný lovec do-
máci člen Martin Ondrejička, a taktiež trofej muflóna lesného ocenená 
bronzovou medailou, kde bol úspešným lovcom Tomáš Valovič. Trofej do-
máceho člena ocenená zlatou medailou bude vystavená aj na Celoštátnej 
výstave trofejí Poľovníctvo a príroda 2022 v Nitre. 

Plány do budúcna sú hlavne deťom a mládeži približovať význam poľovníc-
tva a prehlbovať vzťah k prírode. Na záver treba poďakovať členom spo-
ločnosti za ich prístup k prírode a taktiež rodinám poľovníkov, manželkám 
a priateľkám patrí obrovská vďaka, lebo poľovníci veľa krát vykonávajú 
svoju činnosť aj na úkor zdravia, času a rodiny. 

S pozdravom Lesu a lovu zdar
Tomáš Valovič, predseda PS OV Kálnica   
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Slovákova studnička 

Čistý revír = Čistá príroda 

Vzorkovník drevín

Každý, kto pozná kálnické hory, dobre vie, že 
sa v nich skrýva množstvo vyvierajúcich pra-
meňov, ktoré sa cestami-necestami strácajú 
v pôde medzi koreňmi bujnej vegetácie.

Odkedy som sa prisťahovala do Kálnice, viem 
o túžbe nášho deda zachrániť, vyčistiť a upraviť 
viaceré z týchto prameňov a sprístupniť ich oko-
loidúcim turistom, či cyklistom.

Svoje sny začal premieňať na realitu tohto roku 
skoro na jar. Jeden z prameňov Pod Polômkami 
vyčistil, obložil kameňmi, aby zamedzil zosúva-
júcej sa pôde, doma zhotovil pevnú striešku 
a koncom februára sme ju boli spolu osadiť. 

O čom je prvouka na základnej škole? Predsa 
o prírode! Jej hlavnou úlohou je vytvorenie si 
vzťahu k prírode. Žijeme v prírode, tak by sme 
ju mali poznať, vedieť, čo ju tvorí, ako funguje, 
čo jej škodí, ako ju chrániť... Šikovní ľudia z na-
šej obce pomáhajú deťom zažiť prírodu, využiť 
všetky zmysly a kreativitu počas rôznych aktivít. 

Deti zo školy preto ďakujú členom výboru 
a dozornej rady Lesnej spoločnosti Ostré vr-
chy – pozemkové spoločenstvo, ktorí zhotovili 
vzorkovník najčastejšie sa vyskytujúcich drevín 
v kálnickom chotári.

Obohatí nielen naše vyučovania, ale dotvorí 
pekný celok s už zhotovenými náučnými tabuľa-
mi. A v neposlednom rade ulahodí oku každého 
okoloidúceho.

Na úvod by som sa chcel poďakovať všetkým 
dobrým ľuďom, ktorí sa zúčastnili aj napriek 
nepriazni počasia. Akciu sme preložili z pôvod-
ného termínu 2. apríla na 9. apríla dúfajúc, že 
počasie bude lepšie, no, popravde, očakáva-
nia sa nenaplnili. Napriek tomu sme sa stretli 
a po vzájomnej dohode sme sa rozhodli, že to 
už nebudeme odkladať – veď nie sme z cukru. 
Príroda sa ešte len začína prebúdzať a odpad 
je lepšie viditeľný a náš zvýšený pohyb v lese 

Mgr. Lenka Juríková

Ďalšou vylepšenou studienkou je tá, ktorá vás 
osvieži na prechádzkach Hurbanovým chodní-
kom v Hrabovníku. Aj tá totiž dostala novú st-
riešku. A ja som sa pri tej príležitosti dozvedela, 
že v danej studienke nie je len jeden prameň, 
ale rovno dva blízko seba vyvierajúce.

Keď píšem tento článok, blíži sa obdobie Turíc. 
Otváranie studničiek je jedným zo starých slo-
vanských predkresťanských obyčajov tohto ob-
dobia. Naši predkovia verili, že chotár, v ktorom 
zanedbávajú studničky, bude trpieť nedostat-
kom vlahy. Človek, ktorý však vyčistí do Turíc 
aspoň jednu studničku, bude po celý rok zdra-
vý, svieži a nebude ho bolieť hlava.

Teraz už viem, kde pramení dedovo pevné zdra-
vie! Mgr. Lenka Juríková

Studnička Pod Polômkami so 
zhotoviteľom Milanom Valovičom

a v húštinách vedľa ciest nebude mať ešte tak 
veľký rušivý vplyv na hniezdiace vtáky a rodiace 
sa mláďatá poľnej a lesnej zveri. Touto cestou 
sa chceme poďakovať aj tým, ktorí podporili túto 
akciu finančne a materiálne, a to OZ Kálnická 
dolina, Obec Kálnica, Manz Slovakia, pán Mi-
chal Feník. Výsledok akcie boli 2 plné kontaj-
nery vyzbieraného odpadu a ešte zopár starých 
pneumatík. Fotky z akcie môžu zamraziť, čo 
všetko je niekto schopný vyniesť do prírody, ale 

PZ Kálnica revír – Kálnica sever • Občianske združenie Kálnická dolina a Obec Kálnica

  Ing. Ján Krchnavý, predseda  
PZ Kálnica a OZ Kálnická dolilna

zároveň aj potešia, že nie všetkým je ľahostajný 
stav prírody a urobia nezištne množstvo dobrej 
práce. Ešte raz veľká vďaka všetkým, ktorí ste 
sa zapojili.
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BIKEFEST 3.-5. jún 2022

Futbalový oddiel TJ Zavažan Kálnica

BIKEFEST je najväčší bicyklový festival na Slovensku! Prináša po- 
riadnu dávku adrenalínu a zábavy pre všetky vekové kategórie. Už 11. 
ročník podujatia BIRELL BIKEFEST sa uskutočnil v prvý júnový víkend, 
od piatka 3. júna do nedele 5. júna tradične v Bikeparku Kálnica. Tento 
rok ste sa mohli tešiť na viac ako 200 testovacích bicyklov, rôznych vy-
stavovateľov a 8 súťažných disciplín, v ktorých pretekári otestovali svoje 
schopnosti i vytrvalosť. Okrem pretekov a vyše 200 testovacích bicyklov 
nechýbalo na pravom festivale ani množstvo sprievodných akcií, hudba či 
stánky s najrôznejším jedlom.

Jeseň Jar SezónaU11-2021/2022
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Text a foto: Martin Markech

Ako sme si zvykli za posledné roky, začiatok roka 2022 bol „koronavíru-
sový “. Keď sa na konci februára nečakane zmiernili covidové opatrenia, 
začali sme rozmýšľať, ako a kde začať zimnú prípravu s deťmi. Oslovili sme 
ZŠ Beckov a dohodli sme sa, že môžeme trénovať v školskej telocvični. 
Touto cestou by som sa chcel poďakovať riaditeľovi ZŠ Beckov Mgr. Joze-
fovi Pekarovičovi, že nám vyhovel a raz za týždeň nám bezplatne požičal na 
2 hodiny priestory telocvične. Od začiatku bol zo strany detí veľký záujem 
o tréningy, keď nám chodilo aj viac ako 20 detí. Na konci marca sa ukázalo 
pekné počasie, tak sme začali trénovať vonku na našom ihrisku. Poctivo 
sme sa pripravovali na začiatok jarnej sezóny. Náš ciel bol jasný, chceli 
sme nadviazať na výborné výsledky z jesennej časti.

Súťaž v kategórii U11 sme nezačali najlepšie, keď sme prvý zápas re-
mizovali a druhý prehrali. Ďalšie zápasy sme sa už rozbehli a začali sme 
vyhrávať. Nakoniec sme skončili v tabuľke na výbornom 4. mieste.

Kategória U9 začala súťaž výhrami, keď sme vyhrali nad mužstvami, ktoré 
boli v hornej časti tabuľky. Najviac nás tešilo víťazstvo nad Starou Turou. 
Bol to priamy súboj o prvé miesto v tabuľke, ktorý sme zvládli výborne 
a vyhrali sme 6:2. Nakoniec sa ukázalo, že v tejto sezóne sme ne-
našli premožiteľa a súťaž sme s prehľadom vyhrali. Táto skutočnosť 
sa pretavila aj do individuálnych štatistík, keď náš hráč v kategórii U11 
David Šicko skončil v počte strelených gólov na treťom mieste s 37 gólmi. 
V kategórii U9 sme na tom lepšie, keď na druhom mieste skončil náš hráč 
Kristián Šicko, ktorý nastrieľal 38 gólov. Nielen útočníci sa snažili. Musím 
pochváliť aj obrancov a brankára, keďže sme v obidvoch kategóriách do-
stali najmenej gólov zo všetkých mužstiev.

V kategórii U15 hrajú naši hráči v Beckove, kde sa im taktiež darilo 
a skončili na peknom treťom mieste. Na záver by som sa chcel poďakovať 
všetkým deťom za to, že sa snažia a chodia na tréningy, na zápasy a mys-
lím si, že sme vytvorili celkom dobrú partiu. Tak isto sa chcem poďakovať 
rodičom, že si nájdu čas v dnešnej ťažkej dobe a vozia deti na tréningy 
a nakoniec ďakujem trénerovi Borisovi Martinkovi a ostatným funkcioná-
rom, ktorí sa starajú o to, aby bolo všetko zabezpečené a aby sa deti cítili 
dobre a mohli sa naplno venovať futbalu.

Libor Šicko, predseda FO


